



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

15 كانون الثاني (يناير) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

## Annual Inflation in Saudi Arabia Records 1.9 Percent in December

Saudi Arabia's annual inflation rate slowed to 1.9 percent in December 2024, compared to 2 percent last November.

The Saudi General Authority for Statistics attributed the increase in the inflation rate by 1.9 percent last December, to the increase in the prices of housing, water, electricity, gas, and other fuels section by 8.9 percent, the prices of the food and beverages section by 0.8 percent, and the prices of the miscellaneous personal goods and services section by 2.2 percent, compared to the decrease in the prices of the transport section by 2.5 percent. The increase in the prices of housing, water, electricity, gas, and other fuels by 8.9 percent was affected by the increase in the group of rents paid for housing by 10.6 percent. The rise in this section had a significant impact on the continuation of the annual inflation pace for December 2024, given the weight that this section constitutes, which is 25.5 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)

## التضخم السنوي في السعودية يسجل 1.9 في المئة خلال ديسمبر



تباطأ معدل التضخم السنوي في السعودية في 1.9 في المئة خلال شهر ديسمبر 2024، مقارنة بنسبة 2 في المئة في نوفمبر الماضي. وأرجعت الهيئة السعودية العامة للإحصاء، ارتفاع معدل التضخم 1.9 في المئة في ديسمبر الماضي، إلى ارتفاع أسعار قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع الوقود الأخرى بنسبة 8.9 في المئة، وأسعار قسم الأغذية والمشروبات بنسبة 0.8 في المئة، وأسعار قسم السلع والخدمات الشخصية المتنوعة بنسبة 2.2 في المئة، مقابل انخفاض أسعار قسم النقل بنسبة 2.5 في المئة وجاء

ارتفاع أسعار قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع الوقود الأخرى بنسبة 8.9 في المئة، متأثراً بارتفاع مجموعة الإيجارات المدفوعة للسكن بنسبة 10.6 في المئة. وكان لارتفاع هذا القسم أثر كبير في استمرار وتيرة التضخم السنوي لشهر ديسمبر 2024، نظراً للوزن الذي يشكله هذا القسم والذي يبلغ 25.5 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

## US Budget Deficit Hits Record High in the Last Quarter of 2024

The Treasury Department said that the U.S. public deficit hit a new "record high" between September and December after declining revenues and increased spending, particularly due to frequent hurricane disasters. The deficit was \$711 billion during this period, up 39 percent year-on-year.

In the United States, the fourth quarter of 2024 is the first of fiscal year 2025, which ends September 30, 2025.

The deficit due to "record" spending also widened by about \$1,800 billion in three months, up 11 percent from the same period last year. In parallel, revenues fell by 2 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)

## عجز الموازنة الأميركية يسجل مستوى قياسياً خلال الربع الأخير 2024



كشفت وزارة الخزانة عن بلوغ العجز العام الأميركي "مستوى قياسياً" جديداً بين سبتمبر (أيلول) وديسمبر (كانون الأول)، وذلك بعد تراجع الإيرادات وزيادة الإنفاق، لا سيما بسبب الكوارث المتكررة نتيجة الأعاصير. وخلال هذه الفترة بلغ العجز 711 مليار دولار، بزيادة 39 في المئة على أساس سنوي.

وفي الولايات المتحدة، يعتبر الربع الأخير من عام 2024 الأول من السنة المالية 2025 التي تنتهي في 30 أيلول/سبتمبر 2025.

وزاد العجز بسبب الإنفاق "القياسي" أيضاً نحو 1800 مليار دولار خلال ثلاثة أشهر، بزيادة 11 في المئة مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. وفي موازاة ذلك انخفضت الإيرادات بنسبة 2 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

## France Cuts Growth Forecast To 0.9 Percent in 2025

French Prime Minister Francois Bayrou revealed that the government has lowered its economic growth forecast for 2025 to 0.9 percent, instead of 1.1 percent.

The high level of debt in France is the government's biggest concern, Bayrou said, warning that it poses a threat to the French social model. He said that this religion is a sword hanging over our country and our social model. We have many reasons to worry, but the most prominent are our excessive debts.

He pointed out that the government aims to achieve a public deficit of 5.4 percent of GDP in 2025. Stressing the government's commitment to the goal of reaching a deficit of 3 percent of GDP by 2029.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](https://www.al-sharq-al-awsat.com)

## فرنسا تخفّض توقعات النمو إلى 0.9 في المئة في 2025



كشف رئيس الوزراء الفرنسي، فرنسوا بايرو، عن تخفيض الحكومة توقعاتها للنمو الاقتصادي لعام 2025 إلى 0.9 في المئة، بدلاً من 1.1 في المئة.

ولفت بايرو إلى أن ارتفاع مستوى الديون في فرنسا يعدّ أكبر مصدر قلق للحكومة، محذراً من أن هذه الديون تشكّل تهديداً للنموذج الاجتماعي الفرنسي. وقال إنّ هذا الدين هو سيف معلق فوق بلادنا ونموذجنا الاجتماعي. لدينا كثير من الأسباب للقلق، ولكن أبرزها هي ديوننا المفرطة.

وأشار إلى أن الحكومة تهدف إلى تحقيق عجز عام بنسبة 5.4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في 2025. مؤكداً التزام الحكومة بهدف الوصول إلى عجز بنسبة 3 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي بحلول عام 2029.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](https://www.al-sharq-al-awsat.com)

## ■ \$6 Trillion GDP Expected For Gulf Countries in 2025

The Secretary-General of the Gulf Cooperation Council, Jassim Al-Budaiwi, predicted that the GDP of the six GCC countries will reach \$ 6 trillion during 2025.

During the Gulf dialogue session held within the sessions of the Asian Money Forum 2025 in Hong Kong, Al-Budaiwi noted, "The GCC countries enjoy an important economic position in the world, as the GDP of the GCC countries in 2023 reached about \$ 2.1 trillion, and is expected to reach \$ 6 trillion by 2025."

He explained, "The total sovereign financial assets in the GCC countries amounted to about \$ 3.2 trillion, equivalent to 33 percent of the total sovereign assets in the world," noting that "the total per capita GDP amounted to about \$ 36.7 thousand."

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## ■ 6 تريليونات دولار ناتج وحلي متوقع لدول الخليج في 2025

توقع أمين عام مجلس التعاون الخليجي، جاسم البديوي، وصول الناتج المحلي الإجمالي لدول المجلس الست، إلى 6 تريليونات دولار خلال عام 2025.

ونوّه البديوي خلال الجلسة الحوارية الخليجية التي أقيمت ضمن جلسات منتدى المال الآسيوي 2025 في هونغ كونغ، إلى أنّ "دول المجلس تتمتع بمكانة اقتصادية مهمة على مستوى العالم، حيث بلغ الناتج المحلي الإجمالي لدول المجلس في عام 2023 نحو 2.1 تريليون دولار، ومن المتوقع أن يصل إلى 6 تريليونات دولار بحلول عام 2025".

وأوضح أنّ "إجمالي الأصول المالية السيادية في دول مجلس التعاون بلغ نحو 3.2 تريليون دولار، مما يعادل 33 في المئة من إجمالي الأصول السيادية في العالم"، مشيراً إلى أنّ "إجمالي نصيب الفرد في الناتج المحلي الإجمالي بلغ نحو 36.7 ألف دولار".

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## ■ Arab Region to Attract 1,655 Investment Projects in 2024

The report of the Arab Investment Guarantee Corporation showed the success of 12 Arab countries in attracting 1655 new foreign investment projects implemented by 1591 companies from several Arab and foreign countries at a cost of about \$ 63 billion during the period between January and October 2024.

The UAE ranked first in terms of the number of projects received with 1,095 projects, with a share of 66 percent of the Arab total. Egypt ranked first in terms of the investment cost of projects, with a value of more than \$ 25.2 billion and a share of 40 percent of the Arab total. While Saudi Arabia ranked second in all indicators with a share of 16 percent of the number of projects, 22 percent of the investment cost, and 16 percent of the jobs created. The UK was the largest investor in the region with 248 projects, with a share of around 15 percent of the total. The United States ranked first in terms of investment cost with a value of more than \$9.5 billion, with a share of 15 percent.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



## ■ المنطقة العربية تستقطب 1655 مشروعاً استثمارياً في 2024

أظهر تقريرُ المؤسسة العربية لضمان الاستثمار عن نجاح 12 دولة عربية في استقطاب 1655 مشروعاً استثمارياً أجنبياً جديداً نفذتها 1591 شركة من عدة دول عربية وأجنبية بتكلفة بلغت نحو 63 مليار دولار خلال الفترة ما بين يناير (كانون الثاني) وأكتوبر (تشرين الأول) 2024.

وحلّت دولة الإمارات العربية المتحدة في المركز الأول من حيث عدد المشاريع الواردة بعدد 1095 مشروعاً، بحصة 66 في المئة من إجمالي العربي. فيما حلّت مصر في المركز الأول من حيث التكلفة الاستثمارية للمشاريع، بقيمة تجاوزت 25.2 مليار دولار وبحصة 40 في المئة من الإجمالي العربي. بينما حلّت السعودية ثانياً على صعيد كافة المؤشرات بحصة 16 في المئة من عدد المشاريع و22 في المئة من التكلفة الاستثمارية و16 في المئة من الوظائف المستحدثة.

وحلت المملكة المتحدة كأكبر مُستثمر في المنطقة بعدد 248 مشروعاً، وبحصة بلغت نحو 15 في المئة من الإجمالي. فيما حلّت الولايات المتحدة في المرتبة الأولى من حيث التكلفة الاستثمارية بقيمة تجاوزت 9.5 مليار دولار، وبحصة 15 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

## ■ Qatar's Central Bank's Assets Exceeded 304 Billion Riyals

The assets of the Qatar Central Bank at the end of last December recorded 304.44 billion riyals, compared to 304.75 billion riyals at the end of November 2024. The assets of the Qatar Central Bank increased by 2 percent, equivalent to 5.96 billion riyals, compared to the level of assets at the end of December 2023, which amounted to 298.48 billion riyals. Three factors supported the increase in Qatar Central Bank's assets during 2024, including the increase in gold reserves by 38.70 percent, the growth of balances with foreign banks by 26.07 percent, and the increase in balances with local banks by 1.49 percent. Gold reserves last month reached 33.80 billion riyals, followed by investment in foreign treasury bonds and bills 127.09 billion riyals.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



## ■ أصول «البنك المركزي القطري» تجاوزت 304 مليارات ريال

سجّلت أصولُ مصرف قطر المركزي، مع نهاية ديسمبر (كانون الأول) الماضي 304.44 مليار ريال، مقابل 304.75 مليار ريال في ختام نوفمبر الماضي 2024. وارتفعت أصول مصرف قطر المركزي 2 في المئة بما يُعادل 5.96 مليار ريال، قياساً بمستوى الأصول في ختام شهر ديسمبر 2023، البالغ 298.48 مليار ريال. ودعمت 3 عوامل، ارتفاع أصول مصرف قطر المركزي، خلال عام 2024، بينها زيادة احتياطي الذهب 38.70 في المئة، ونمو الأرصدة لدى البنوك الأجنبية 26.07 في المئة، وزيادة الأرصدة لدى البنوك المحلية 1.49 في المئة. ووصل احتياطي الذهب الشهر الماضي 33.80 مليار ريال، ويليه الاستثمار بسندات وأدوات الخزانة الأجنبية 127.09 مليار ريال.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

## Oil Prices Stabilize With a Decline in US Inventories and Expectations of Weak Demand

Oil prices steadied on Wednesday, after falling on Tuesday, supported by falling U.S. crude inventories and expectations of supply disruptions due to sanctions on Russian tankers amid speculation of lower global fuel demand.

Brent crude futures rose to \$79.94 a barrel after falling 1.4 percent in the last session. U.S. West Texas Intermediate crude futures rose 12 cents, or 0.15 percent, to \$77.62 a barrel after falling 1.6 percent.

Oil prices fell on Tuesday after the U.S. Energy Information Administration forecast oil would come under pressure over the next two years as supply exceeded demand.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## استقرار أسعار النفط مع هبوط المخزونات الأميركية وتوقعات ضعف الطلب

استقرت أسعار النفط اليوم الأربعاء، بعد أن هبطت أمس الثلاثاء، وذلك بدعم من تراجع مخزونات الخام الأميركية وتوقعات باضطراب الإمدادات بسبب عقوبات على ناقلات روسية وسط تكهنات بانخفاض الطلب العالمي على الوقود.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت إلى 79.94 دولار للبرميل بعد أن هبطت 1.4 في المئة في الجلسة الماضية. في حين ارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 12 سنتاً أو 0.15 في المئة إلى 77.62 دولار للبرميل بعد انخفاضها 1.6 في المئة.

وتراجعت أسعار النفط أمس الثلاثاء بعد أن توقعت إدارة معلومات الطاقة الأميركية تعرض النفط لضغوط على مدى العامين المقبلين مع تجاوز العرض للطلب.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

